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 ایران قهرمان  
کومیته تیمی آسیا شد

ایسنا: در آخرین روز از رقابت های کاراته 
قهرمانی آسیا، تیم ملی کاراته ایران به عنوان 
قهرمانی رسید و تیم کاتای بانوان نیز عنوان 
نایب قهرمانی را از آن خود کرد. پنجمین و 
آخرین روز مسابقات کاراته قهرمانی آسیا 
۲۰۲۲ به میزبانی تاشکند ازبکستان به پایان 
رسید و تیم ملی کاراته ایران در کومیته 
تیمی مردان بر سکوی قهرمانی ایستاد. 
در جریان رقابت فینال، ایران با ترکیب 
مهدی خدابخشی، بهمن عسگری، ذبیح 
ا... پورشیب، صالح اباذری و سجاد گنج زاده 
با نتیجه ۳ بر یک قزاقستان را شکست داد 
و مدال طلای کومیته تیمی مردان آسیا 
را به دست آورد. این قهرمانی در شرایطی 
برای ایران به دست آمد که سال گذشته 
در قزاقستان نمایندگان کاراته ایران در 
کومیته تیمی این تیم شده بودند. دیروز 
در فینال کاتای تیمی بانوان نیز ایران با 
لناز تقی پور، نجمه قاضی زاده و  ترکیب ا
شادی جعفری زاده با امتیاز ۲۳.۸۸ مقابل 
ژاپن با امتیاز ۲۶.۰۸ مغلوب شد و به مدال 
نقره آسیا رسید. با دو مدال طلا و نقره آخرین 
روز مسابقات، ایران در مجموع در رقابت های 
کاراته قهرمانی اسیا ۲۰۲۲ با کسب ۷ طلا، 
۷ نقره و ۲۰ برنز و مجموع ۳۴ مدال به کار 

خود پایان داد.

خارجازمستطیلسبز

 استقلال 2-  پرسپولیس 2

دربی   غبارآلود  و    پرگل 

سالپنجم
شماره1449

و  استقلال  تیم های  ملی:  آرمان 
پرسپولیس در استادیوم آزادی مقابل هم 
قرار گرفتند که این مسابقه با تساوی دو بر دو 
خاتمه یافت تا شاگردان گل محمدی همچنان 

در صدر جدول باقی بمانند. 
  نیمه اول

کردند.  آغاز  متعادل  را  بازی  تیم  دو 
مسابقه بیشتر در میانه زمین دنبال می شد 
و کمتر شاهد خلق موقعیت بودیم. با این 
حال پرسپولیس روی یک ضربه ایستگاهی با 
ضربه سر گولسیانی به گل رسید تا یخ بازی را 
بشکند. دقیقه 1۶ کاشته ارسالی امید عالیشاه 
بلند به محوطه استقلال آمد و گولسیانی که 
روی ضربه ایستگاهی از دفاع راهی هجده قدم 
حریف شده بود با ضربه سر حسینی را مغلوب 
کرد. بعد از این گل روحیه پرسپولیسی ها 
افزایش یافت و آنها در فاصله کمتر از چند 
دقیقه فرصت رسیدن به گل دوم را نیز داشتند 
که با بی دقتی مهدی ترابی از دست رفت. 
این موقعیت خطرناک سرخ ها، زنگ خطر 
افزایش اختلاف را برای آبی ها به صدا درآورد و 
شاگردان ساپینتو جلو کشیدند. بازی تهاجمی 
استقلالی ها خیلی زود جواب داد و در سی و 
یکمین دقیقه با ضربه سر تماشایی چشمی 
همه چیز دوباره به تساوی کشانده شد. دقیقه 
۳1 سانتر به شش قدم و در فضایی که مدافعین 
پرسپولیس از آن غافل شده بودند، توپ روی 
سر چشمی نشست تا با ضربه سر چیپ توپ 
را در حالی که بیرانوند تنها نظاره گر بود به تور 
بچسباند. تغییر در نتیجه، باعث شد تا دقایق 
پایانی نیمه نخست پرهیجان دنبال شود. با 
این وجود دو تیم با تساوی بدون گل نیمه اول 

را به پایان بردند. 
  داوری نیمه اول 

کارشناس داوری فوتبال کشورمان گفت: 
کمک داور بازی پرسپولیس و استقلال 
در صحنه گل روزبه چشمی شاهکار کرد. 
حیدر سلیمانی در گفت وگو با فارس، در 
مورد عملکرد تیم داوری بازی استقلال و 
پرسپولیس در نیمه اول اظهار داشت: این 
صحنه کار عالی محمدجواد مداح کمک داور 
اول را می رساند اگر این صحنه در جام جهانی 
رقم می خورد حتماً به VAR می رفت اما گل 
چشمی کاملا صحیح بود فقط دست این 

بازیکن در وضعیت آفساید قرار داشت که 
دست جزو آفساید محسوب نمی شود. وی 
افزود: خود روزبه چشمی با آخرین مدافع 
پرسپولیس در یک خط و شرایط مساوی قرار 
داشت. با دست هم که گل زده نمی شود به 
همین دلیل وقتی دست در موقعیت آفساید 
قرار بگیرد گل صحیح است. کارشناس داوری 
فوتبال کشورمان اضافه کرد: در نیمه اول 
موضوع قابل بحثی در بازی رقم نخورد به 
دلیل غیبت تماشاگران بازی کاملا آرامی را 
شاهد بودیم. کارت زردی هم که در دقیقه 
1۸ به سعید مهری داده شد درست بود. در 
دقیقه هفت صحنه ای داشتیم که استقلالی ها 
اعتقاد داشتند توپ به دست مدافع پرسپولیس 
برخورد کرده اما زاهدی فرد اعتقاد به کرنر 
داشت و تصمیمش درست بود. سلیمانی در 
خصوص صحنه مشکوک درون محوط جریمه 
استقلال در وقت  اضافه نیمه اول گفت: بعید 
می دانم در آن صحنه توپ به دست رافائل 
سیلوا خورده باشد اگر هم برخوردی باشد 
دست او در حالت تکیه گاه قرار گرفته و این 
حرکت نمی تواند پنالتی باشد.  وی در مورد 
اعلام شدن ۲ دقیقه وقت اضافه برای نیمه اول 
این مسابقه در شرایطی که در جام جهانی وقت 
اضافه بیشتری گرفته می شد، عنوان کرد: با 
توجه به جریان بازی اگر چنین دیداری را در 

جام جهانی شاهد بودیم پنج دقیقه وقت اضافه 
اعلام می شد من با علیرضا فغانی در مورد زمان 
زیاد وقت اضافه نیمه های اول برخی مسابقات 
صحبت کردم که او می گفت من به عنوان داور 
وسط وقت اضافه ای در نظر می گیرم البته به 
جز داور چهارم یک داور ذخیره که وقت را 
محاسبه می  کند. او با توجه به اتفاقاتی که در 
جریان بازی و تعویض ها رقم می خورد وقت 
اضافه را لحاظ می کرد. کارشناس داوری 
 VAR فوتبال کشورمان اظهار داشت: در اتاق
هم فردی وجود داشت که وقت ها را محاسبه 
می کرد. نتیجه آرا جمع بندی شده و داور 
چهارم وقت اضافه را اعلام می کرد اما در 
کشورمان هرچه مدنظر داور وسط باشد لحاظ 

خواهد شد و کسی نیست که وقت نگه دارد. 
  نیمه دوم 

نیمه دوم را استقلال بهتر شروع کرد و در 
دقیقه ۵۰ توسط ارسلان مطهری از حریف 
سنتی پیش افتاد. دقیقه ۵۰ نفوذ محبی 
از سمت چپ و پاس کات بک او در فاصله 
چند قدمی دروازه به ارسلان مطهری رسید. 
مطهری به رغم کنترل نامناسب اولیه، روی 
غفلت مدافعین حریف به راحتی چرخید و 
توپ را به کنج دروازه پرسپولیس فرستاد. 
بیرانوند مانند گل نخست باز هم تنها مسیر 
حرکت توپ را تماشا کرد.  بعد از گل آبی ها 

سعی در مدیریت بازی داشتند و جریان 
مسابقه را به وسط زمین کشاندند. در ادامه 
یحیی گل محمدی و ریکاردو ساپینتو سه 
تغییر در تیم خود ایجاد کردند تا نفسی تازه 
برای اجرا تاکتیک های مدنظر خود در تیم شان 
بدمند. از دقیقه ۵۰ تا ۷۰ دو تیم هیچ موقعیت 
خطرناکی روی دروازه همدیگر ایجاد نکردند 
و در شرایطی که بازی در میانه های زمین 
دنبال می شد، تنها برخی مواقع به ارسال های 
بی هدف مشغول بودند. دقیقه ۷۴ پس از اینکه 
بازیکنان پرسپولیس اعتقاد داشتند شوت 
سروش رفیعی درون محوطه جریمه استقلال 
به دست محمد حسین مرادمند برخورد کرده 
پیمان بابایی به سمت دروازه پرسپولیس ضد 
حمله زد اما با هوشمندی مرتضی پورعلی 
گنجی این موقعیت دفع شد. در دقیقه ۸۹ 
روی کرنر ارسالی گولسیانی بالاتر از رافائل 
سیلوا و حسینی به هوا خواست و دومین گل 
خود و تیمش را به قعر دروازه استقلال فرستاد. 
بعد از این گل در سه دقیقه وقت های تلف شده 
پرسپولیس چند ضربه ایستگاهی و کرنر دیگر 
هم به دست آورد اما مدافعین استقلال اجازی 
کامبک را به حریف ندادند. این دیدار در نهایت 

با تساوی ۲ بر ۲ به پایان رسید. 
  وضعیت جدول

شاگردان گل محمدی توانستند در دقیقه 
۸۹ شکست را با تساوی عوض کنند و با همین 
نتیجه ۲۵ امتیازی شدند و دوباره صدر جدول 
را از گل گهر پس گرفتند. شاگردان ساپینتو 
هم با ۲۳ امتیاز در جایگاه سوم باقی ماندند. 
نتایج دیدارهای هفته دوازدهم لیگ برتر به 

شرح زیر است: 
  نساجی مازندران صفر -  صنعت نفت 

آبادان۲
  مس کرمان صفر -  مس رفسنجان ۲

  ملوان بندر انزلی صفر -  سپاهان اصفهان 
صفر

  ذوب آهن اصفهان یک -  آلومینیوم 
اراک صفر

  گل گهر سیرجان ۲ -  هوادار تهران یک
فولاد    - یک  مسجدسلیمان  نفت    

خوزستان۴
  پیکان تهران صفر -  تراکتور تبریز یک

  استقلال ۲ -  پرسپولیس ۲

   بدشانس 
محمد حسین اسلامی ملی پوش جوانان ایران که 
قبلا در تمرینات تیم بزرگسالان زیر نظر کارلوس 
کی روش هم به تمرین پرداخت انگیزه خاصی با 
ذوب آهن مقابل آلومینیوم اراک داشت که این بار در 

زدن گل بدشانس بود. 

      دیدار با سفیر 
 اعضای تیم کیک بوکسینگ واکوی ایران با حضور 
در اقامتگاه سفیر جمهوری اسلامی ایران در تایلند، 
با نوبختی سفیر کشورمان دیدار و گفت وگو کردند.  
در این مسابقات ۴2۹ ورزشکار از 2۱ کشور حضور 

داشتند. 

           جام  
اعضای تیم ملی فوتبال آرژانتین در میان استقبال 
قابل پیش بینی دوستداران فوتبال وارد پایتخت 
آرژانتین شدند. لیونل مسی تصاویری از خود با کاپ 
قهرمانی جام جهانی در رختخواب منتشر کرد که با 

استقبالی گسترده در اینستاگرام روبه رو شد. 

ت
شــ

سنو
عک

فوتبـــالداخلـــی
  تسنیم: فدراسیون جهانی فوتبال )فیفا( رده بندی جدید 
و ماه دسامبر تیم های ملی فوتبال جهان را روز پنجشنبه 
)اول دی( اعلام خواهد کرد که اولین رده بندی پس از پایان 
مسابقات جام جهانی ۲۰۲۲ قطر است. بر اساس پیش بینی 
سایت »football- rankings. info« و طبق فرمول های 
فیفا، تیم ملی فوتبال ایران در رده بندی ماه دسامبر با چهار 
پله سقوط در رده  بیست وچهارم جهانی قرار خواهد گرفت و 
صدرنشینی اش در آسیا را به ژاپن تقدیم می کند. در رده بندی 
کلی هم برزیل همچنان صدرنشین خواهد بود، آرژانتین 
قهرمان جام جهانی ۲۰۲۲ با یک پله صعود در رده دوم قرار 
می گیرد و فرانسه نایب قهرمان جام جهانی قطر هم با یک 
پله صعود در رتبه سوم می ایستد. تیم های بلژیک )دو پله 
سقوط(، انگلیس )بدون تغییر(، هلند )۲ پله صعود(، کرواسی 
)۵ پله صعود(، ایتالیا )۲ پله سقوط(، پرتغال )بدون تغییر(، 
اسپانیا )۳ پله سقوط( و آلمان )۳ پله سقوط( هم به ترتیب در 
رده های چهارم تا دهم خواهند ایستاد. مراکش شگفتی ساز جام 
بیست ودوم هم با 11 پله صعود به رده یازدهم خواهد رسید. 
رقبای ایران در گروه B جام جهانی ۲۰۲۲ هم جایگاه شان در 
این رده بندی دستخوش تغییر می شود. انگلیس بدون تغییر 
در مکان پنجم این رده بندی باقی می ماند. آمریکا با سه پله 
صعود به رده سیزدهم می رسد و ولز هم با ۹ پله سقوط در رده 

بیست وهشتم جای خوش خواهد کرد.

بیــنالمــلل
  سرمربی تیم فوتبال بارسلونا معتقد است که آبی و اناری ها 
کاتالونیا نسبت به رقیب دیرینه مادریدی تیم بهتری است. به 
گزارش نشریه آ اس؛ شبکه آمازون پرایم در بخشی از مستند 
تلویزیونی جدید خود درباره باشگاه بارسلونا طی فصل گذشته 
با هدایت ژاوی هرناندس،  حال و هوای این تیم را قبل از 
ال کلاسیکویی که با پیروزی ۴ بر صفر کاتالان ها برابر مادریدی ها 
همراه بود به تصویر کشیده است. در این مستند جدید که با 
عنوان »یک عصر جدید« شبکه آمازون تصاویری را از داخل 
رختکن بارسلونا پخش می کند که برای بسیاری از طرفداران تیم 
آبی و اناری پوش نوکمپ جذاب بوده است. ژاوی در این مستند 
درباره حال و هوای خودش قبل از بازی ال کلاسیکو در ورزشگاه 
سانتیاگو برنابئو خطاب به شاگردانش می گوید: »به طرز عجیبی 
امروز، من خونسردترین سرمربی دنیا هستم در حالی که فکر 
می کردم درگیر تنش باشم و بسیار مضطرب اما بسیار خونسردم و 
می دانید دلیلش چیست؟« جوردی آلبا دفاع چپ بارسلونا اینگونه 
به سرمربی اش پاسخ می دهد: »چون قرار است بازی را ببریم.« 
ژاوی به جواب آلبا واکنشی نشان می دهد که دیگر بازیکنان 
بارسلونا را سر حال می آورد و می گوید: »این یکی از دلایلش 
است و دلیل دیگرش این است که شما نشان داده اید که وقتی 
به زمین بازی می روید با تمام وجودتان بازی می کنید. امروز اما 
روز صبوری و شخصیت نشان دادن است. باید در حرکات پا به 
توپ مان صبر داشته باشیم. حریف کم کم درمانده خواهد شد و 
هوادارانش شروع به هو کردن آنها می کنند. این همان مسابقه ای 
است که ما می خواهیم. اگر شما در زمین بازی تمام تلاش تان 
را بکنید و یک تیم باشید، حتما نتیجه می گیرید و اینگونه ما 
از رئال مادرید تیم بهتری هستیم؛ اما اگر یک حمله کنید و به 
حریف اجازه دهید یک حمله انجام دهد، دوباره حمله کنید و باز 
به حریف اجازه حمله بدهید، این طوری رئال مادرید تیم بهتری 
خواهد بود.  در بخش دیگری از مستند شبکه آمازون، صحبت های 

ژاوی قبل از بارسلونا برابر رئال مادرید در سوپرجام 
اسپانیا در عربستان سعودی برجسته می شود که در 

آن سرمربی کاتالان اظهارات تونی کروس هافبک 
آلمانی حریف را برای بازیکنانش بازگو می کند 
تا تعصب آنها را برای مصاف با رئالی ها تحریک 
کند و به آنها می گوید: »دیروز کروس را 
دیدید که چه چیزهایی گفت؟ اینکه بارسلونا 

را نمی بیند، اینکه معجزه ای رخ خواهد داد اگر 
بارسلونا بازی را ببرد. به نظر من، غروری که 
درون ماست از هر چیزی مهمتر است. ما 

باید به فینال برسیم و جام را ببریم.«

دیدگـــــاه
بی تاثیری کی روش روی فوتبال ایران 

نبیالهباقریها
 کارشناس فوتبال  

 مسابقات لیگ برتر طی روز های گذشته مجددا دنبال شد. 
رقابت های مستمر و با برنامه می تواند باعث رشد و پیشرفت 
فوتبال یک کشور شود، اما لیگ برتر ایران طی یازده هفته چند 
بار متوقف شد. این وقفه های بلندمدت و فراوان باعث می شود 
که نوسان پیکارهایی همچون لیگ برتر بیشتر شود. در تمام 
دنیا و لیگ های معتبر اروپا مسئولان برگزاری مسابقات سعی 
می کنند؛ رقابت ها فرسایشی نباشد تا بازیکنان دچار بی انگیزگی 
و آسیب دیدگی نشوند. همچنین بعد از پایان تعطیلات که 
بازیکنان به تمرینات و اردوهای تیم های باشگاهی برمی گردند، 
نفرات آمادگی چندانی ندارند و باید از دوباره بدنسازی را آغاز 
کنند.  با وجود این گونه مسائل که روی فکر و ذهن بازیکنان و 
همچنین آمادگی جسمانی تاثیر منفی دارد، مسلماً دیدار دربی 
و دیگر مسابقات لیگ برتر باشگاه های ایران آنچنان کیفیت 
و جذابیتی برای بازیکنان و حتی تماشاگران نخواهد داشت. 
برگزاری هر دیداری از مسابقات لیگ برتر بدون تماشاگر اصلا 
هیچ جذابیتی ندارد. این هواداران هستند که بازی بزرگی 
همچون دربی را خاص می کنند و شور و هیجان آن را بیشتر 
می کنند. این هوادار در ورزشگاه است که به بازیکنان داخل 
زمین انگیزه حمله می دهد تا بتواند تمام توان خود را برای 
برتری مقابل حریف بگذارد.  هیچ کس اندازه کی روش نتوانست 
روی لیگ برتر تأثیر منفی بگذارد. با درخواست های بی انتهای 
خود برای آماده سازی تیم ملی جذابیت و هیجان لیگ را کشت. 
به طور مثال اگر دیدار دربی ۹۹ قبل از حضور در جام جهانی 
برگزار می شد به طور حتم بازی خیلی زیبایی رقم می خورد و 
بازیکنان برای اثبات شایستگی های خود بازی سطح بالایی را 
به نمایش می گذاشتند. کی روش دیگر هیچ تاثیر مثبتی روی 
فوتبال ایران ندارد. او باید به خاطر شکست های مفتضحانه مقابل 

انگلیس و آمریکا باشد و همچنین از مردم عذرخواهی کند. 

مناف هاشمی دبیرکل کمیته ملی المپیک: 

برای سرپرستی حبیب کاشانی در تیم امید با تاج به توافق رسیدیم 
مناف هاشمی دبیرکل کمیته ملی المپیک بیان کرد: نفرات و 
تیم های اعزامی به بازی های آسیایی هانگژو هنوز بسته نشده اند. 

  مصوبات 
مناف هاشمی دبیرکل کمیته ملی المپیک در مورد مصوبات 
نشست هیات اجرایی گفت: هشتمین جلسه هیات اجرایی با 
حضور اکثریت اعضا تشکیل شد. بیشتر بحث های مدیریتی مطرح 
شد چون جلسات اول شکل گیری کمیته در دوره جدید است و 
سیاست گذاری، راهبردها، برنامه ها و نقطه نظرات هیات اجرایی 
برای مسئولان کمیته اصلی ترین بحث ها است. ممکن است تا 
زمانی که هماهنگی بیشتر شود کمتر مصوبات داشته باشیم. او در 
ادامه افزود: امروز انتخاب روسای دو یا سه کمیسیون در دستور 
کار بود اما قرار شد در جلسه آینده مطرح شود چون دوستان 
پیشنهادات مختلفی را مطرح کرده بودند و نقطه نظرات در مورد 
افراد واحد نبود. کمیسیون های اخلاق، بازاریابی و بین المللی سه 
کمیسیون مورد نظر هستند. کمیسیون محیط زیست هم قرار 
بود مطرح شود اما دوستان نظراتی را مطرح کردند که باید کار 
کارشناسی بیشتری صورت بگیرد. اسمی از نفرات پیشنهادی هم 
مطرح نشد. او در ادامه افزود: عبدالحمید احمدی به عنوان رئیس 
کمیته رسانه و پاسوار رئیس کمیته مدیریت در ورزش مباحثی 
را مطرح کردند. آقای احمدی در حوزه رسانه مباحثی در مورد 
اینکه حمایت ها، پشتیبانی ها و حمایت از رسانه ها در رویدادهای 
مختلف چگونه باید باشد، مباحثی را مطرح کرد. سوالاتی هم 
توسط اعضای هیات اجرایی مطرح شد که پاسخ گفتند. آقای 
پاسوار هم به طور کلی مباحث تشکیلات، جایگاه این کمیته 
به عنوان نهاد عمومی و غیر دولتی بودن و همچنین پشتیبانی 
ورزش مباحثی را مطرح کرد. نهایتا مقرر شد این کمیسیون به 
عنوان یکی از کمیسیون های مهم و سایر کمیسیون هایی که 
بحث های ساختاری و تشکیلاتی دارد، مباحث خود را دنبال کنند

  برنامه بازی های آسیایی 
او در مورد پیگیری روند انجام برنامه های بازی های آسیایی 

گفت:  قرار بود در این جلسه در مورد بازی های آسیایی 
هانگژو صحبت کنیم که وقت نشد اما تاکنون سه جلسه برای 
بازی های آسیایی تشکیل داده ایم و در دو جلسه ۶ فدراسیون 
را جداگانه دعوت کرده ایم که برنامه های خود را ارائه دادند. 
خلاصه ای از موارد مطرح و به جلسات بعد موکول شد. در 
ادامه هم عزیزان هیات اجرایی پیشنهاداتی را در مورد بهبود 
روند کار در کمیته در بحث بودجه، منابع و احیای شرکت 

مطرح کردند. 
  تعلیق جودو 

هاشمی در پاسخ به این سوال که با توجه به اینکه تعلیق جودو 
در شهریور ماه سال آینده تمام می شود، آیا با این فدراسیون هم 
در مورد بازی های آسیایی جلسه گذاشته می شود، بیان کرد: بله، 
جلسه برگزار می کنیم.  رئیس فدراسیون جودو در جلسه ستاد 
بازی های آسیایی شرکت می کند و برنامه آنها را می بینیم. مرکز 
نظارت هم بررسی های قبل از جلسه را با این فدراسیون انجام 
می دهد. در مورد بازی های آسیایی به طور متوسط دو جلسه در 
هفته با فدراسیون ها داریم و در هفته مباحث بیش از چهار یا پنج 

فدراسیون را بررسی می کنیم. 
  کادر فنی تیم ملی امید 

دبیرکل کمیته ملی المپیک در مورد تعیین تکلیف سرپرست 
و کادر فنی تیم امید بیان کرد: در مورد تیم امید باید دو نکته 
را بگویم؛ نزدیک به ۵۰ سال است که در حوزه امید و المپیک 
جایگاهی نداشته ایم. این انتظاری ۵۰ ساله است که اگر در 
مدت زمان کوتاه انتظار کسب مدال از تیم امید داشته باشیم 
کار سختی است، اما دور از انتظار هم نیست. علاوه بر این حدود 
۲۰ سال است که در بازی های آسیایی هم مدالی نگرفته ایم و 
انتظار در این مورد هم زیاد است.  قبل از جام جهانی با آقای تاج 
جلسه ای برگزار کردیم تا سرپرست مشخص شود و در ادامه 
هم کادر و سایر مسائل پیگیری شود. آقای تاج آن را به بعد 
از جام جهانی موکول کرد. او در ادامه افزود: در روزهای اخیر 

صحبت هایی هم در این زمینه داشته ایم. آقای خسروی وفا 
برای سرپرست آقای حبیب کاشانی را پیشنهاد داد که در این 
مورد با آقای تاج به توافق رسیدیم. امیدوارم در اولین فرصت 
حکم خود را از تاج بگیرد. در مورد کادر فنی، مربی، سرمربی 
و سایر موضوعات قرار شد کمیته ای با محوریت فدراسیون 
فوتبال برگزار شود که ما حامی این کمیته هستیم. امیدوارم در 
کوتاه ترین زمان این اتفاق بیفتد و بتوانیم انتظار جامعه ورزش از 
فوتبال را برآورده کنیم. هرچند که انگیزه تلاش و حمایت های 

زیادی می خواهد. 
  بازی های آسیایی 

هاشمی در واکنش به اینکه روند رسیدگی به برنامه بازی های 
آسیایی کند است، گفت: برنامه بازی های آسیایی دقیقا در 
چارچوب و طبق تقویم دنبال می شود. در هیات اجرایی گزارشی 
از روند بازی های آسیایی ارائه شد. از آنجا که بازی ها یک سال 
به تعویق افتاد قبلا مقدمات کار انجام شده بود و ما بازنگری 
جدیدی با روسای فدراسیون ها انجام می دهیم. بحث های لباس، 
اعزام، بلیت، پشتیبانی و مسائل دهکده و سایر بحث ها هم دنبال 
می شود و در جلسه جداگانه ای در خصوص بازی های آسیایی 

مفصل بحث خواهد شد. 
  اعزام نفرات 

او در مورد وضعیت نفرات و تیم های اعزامی به بازی های 
آسیایی بیان کرد: هنوز تعداد نفرات بسته و تیم ها نهایی نشده 
است اما تیم ها را به سه دسته تقسیم کرده ایم؛ آنهایی که حتما 
مدال می آورند اولویت اول ماست. در ادامه تیم هایی است که 
احتمال بالایی برای مدال دارند و در گروه سوم هم که مخصوصا 
زنان ما هستند حتی اگر مدال نگیرند اعزام می شوند تا برای چهار 
سال بعد از آنها استفاده کنیم. از طرفی سیاست برابری جنسیتی 
را هم دنبال می کنیم اما اینکه چه زمانی به طور کامل اجرا شود 
مشخص نیست. با این حال تلاش می کنیم و فدراسیون ها هم 

باید در این زمینه تلاش کنند. 

لایق: 
تیم کشتی آزاد  ایران 

 می توانست 
قهرمان جهان شود! 

تیم ملی کشتی کشورمان در رقابت های 
جهانی به مقام نایب قهرمانی رسید. رضا 
لایق دبیر سابق فدراسیون کشتی در این 

خصوص صحبت کرد. 
  درباره نایب قهرمانی تیم کشتی 
آزاد در مسابقات جهانی چه نظری 

دارید؟
 سوادکوهی کار بزرگی مقابل جردن باروز 
کرد؛ او سالیان سال با هر ایرانی کشتی گرفته 
بود پیروز میدان شده بود؛ در این مسابقه 
سوادکوهی توانست این کشتی گیر شکست 
ناپذیر را شکست دهد. البته باید در نظر 
بگیریم که مسابقات جهانی و المپیک شرایط 
متفاوتی با جام جهانی و سایر تورنمنت ها 
دارد. سوادکوهی در یک تورنمنت موفق به 
شکست جردن باروز شد اما حریف مقابل او، 
جردن باروز بود که همیشه کشتی گیران 

ایران را مغلوب کرده است.
 تیم کشورمان می توانست قهرمان 

شود؟!
به نظرم تیم ایران می توانست آمریکا 
را در مرحله فینال شکست دهد و عنوان 
قهرمانی را به دست بیاورد، اما برخی اوزان 
توقعات را برآورده نکردند. به نظر من اگر 
کادرفنی در ارتباط با ارنج کمی بیشتر دقت 
می کرد با همین نفرات می توانست تیم 
آمریکا را شکست دهد. البته فکر می کنم نظر 
کادرفنی برای کامران قاسم پور محک زدن 
این کشتی گیر بود، اما الان قاسم پور شرایط 
آن را نداشت و بهتر بود در با توجه به وزنی 
که دارد در وزن خودش کشتی می گرفت. آن 
وقت ما امتیاز برد این کشتی گیر را به دست 

می آوردیم و برای ما بهتر بود.
  نظر شما  در مورد سایر حریفان 

مسابقات جهانی چیست؟
 تیم ژاپن با ترکیب اصلی اش به این 
مسابقات نیامده بود و تیم منتخب جهان هم 
با تمامی نفراتی که داشتند نتیجه نزدیکی 
با کشتی گیران ما کسب کردند؛ این نشان 
دهنده این است که تیم منتخب جهان در 
غیاب کشتی گیران روس، آذربایجان و ... 
خوب کشتی گرفتند. من در مجموع شرایط 
تیمی کشتی آزاد را در این مسابقات خوب 
ندیدم. ما فقط یک کشتی سنگین با تیم 

آمریکا داشتیم.
  در مورد باخت محمد یزدانی در این 

مسابقات چه نظری دارید؟
 یزدانی از آن کشتی گیرانی بود که باید 
این مسابقات پیروز میدان می شد.  در 
کشتی های او الان بالا و پایین می شود و 
این یک ضعف بزرگ است و باید رفع کند. 
در واقع او ثبات کشتی گرفتن ندارد و مربیان 
باید آن را برطرف کنند. یزدانی مدال جهانی 
را در کارنامه خود دارد و کشتی گیر رده 
بزرگسالان محسوب می شود و باید باثبات تر 
کشتی بگیرد. او واقعا بااستعداد است. من فکر 
می کنم اگر احساسات کشتی گیران در این 
مسابقات کمی بیشتر کنترل می شد در برابر 
کشتی گیران آمریکایی پیروز میدان بودیم، 
چون جام جهانی فشار هیجانی بالایی دارد، 
به خصوص اینکه این مسابقات در آمریکا هم 

برگزار شد.
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